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Koalicija za transparentnost juga Srbije (KTJS), kao ideja koja će povezati 
sve političke, društvene i javne aktere juga Srbije, nastala je davne 2012. 
godine, a sam projekat ovog naziva je dobio podrsku Olof Palme 
International centra. Romski Centar za demokratiju je započeo 
sprovođenje ovog projekta, kako bi svi predstavnici civilnog društva, 
omladina političkih partija, odbornice, nosioci javnih vlasti, mediji bili na 
istom zadatku, a to je bolji život svih građana Vranja, Bujanovca i Preševa.

Od male koalicije, postajali smo sve veći, a od 2017. godine priključili su 
nam se i sindikati, kako bi se čuo i poboljšao život, pre svega žena radnica, 
ali i radnika generalno.

Danas se možemo pohvaliti da smo jedina Koalicija koja deluje na jugu 
Srbije, budno i pomno prati sva dešavanja u lokalnim samoupravama, 
prati kršenje ljudskih prava i diskriminaciju, ali i pohvaljuje rad onih koji 
poštuju osnovne postulate ljudskih prava.

Na žalost, ostali smo ove godine bez našeg koalicionog partnera Novina 
Vranjskih, čije je gašenje na neki način simbolično obeležilo i mrak koji 
vlada u medijima. Ceo Pčinjski okrug, a i Srbija ostali su uskraćeni za 
nedeljnik dostojan svake slobodne misli i građanske svesti.

O svim turbuletnim dešavanjima koja su pratila 2017. godinu na jugu Srbije 
pročitajte u delu koje je pred Vama.

KTJS

Predgovor
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k o n k r e t n i j e ,  e fi k a s n i j e  i 
transparentnije borbe za prava 
radinka, kao značajnog dela 
korpusa ljudskih prava.
Seminar je održan od 26. do 28. 
maja 2017. godine u Leskovcu.

Vest "Trening-seminar za 
predstavnike sindikata i medija", 
autora Dragoljuba Stevanovića, 
objavljena je na sajtu Romskog 
centra za demokratiju (www.rcd.org.rs) 
29. maja 2017. godine
(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/trening
-seminar-za-predstavnike-sindikata-
i-medija)

LESKOVAC: PRVI TRENING-SEMINAR
ZA PREDSTAVNIKE SINDIKATA I MEDIJA

U okviru projekta Koalicije za 
transparentnost juga Srbije 
(KTJS), podržanog od strane Olof 
Palme International Center, 
Romski centar za demokratiju 
(RCD) je organizovao prvi u seriji 
t ren ing-seminara  na  temu 
"Diskriminacija u radnom odnosu", 
za predstavnike s indikaln ih 
organizacija i medija sa juga 
Srbije.

Cilj ovog trening-seminar je 
podizanje kapaciteta sindikalnih 
organizacija na lokalnom nivou, 
kao i njihovo povezivanje sa već 
dugogodišnjim članovima KTJS, 
pre svega medijima, a u cilju što 

Leskovac, maj 2017. godine
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VRNJAČKA BANJA: DRUGI TRENING-SEMINAR
ZA PREDSTAVNIKE SINDIKATA I MEDIJA

D r u g i  t re n i n g - s e m i n a r  za 
p r e d s t a v n i k e  s i n d i k a l n i h 
organizacija i medija sa juga 
Srbije organizovan je od 23. do 25. 
juna 2017. godine u Vrnjačkoj Banji, 
na temu "Diskriminacija u radnom 
odnosu".

Cilj  ovog, kao i prethodnog 
trening-seminara, je podizanje 
k a p a c i t e t a  s i n d i k a l n i h 
organizacija na lokalnom nivou, 
nj ihovo povezivanje sa već 
d u g o g o d i š n j i m  č l a n ov i m a 
koalicije za trasparentnost juga 
Srbije, pre svega medijima, a u 
c i l j u  š t o  k o n k r e t n i j e , 
transparentnije i efikasnije borbe 

za prava radinka, kao značajnog 
dela korpusa ljudskih prava.

Seminar je realizovan u okviru 
p r o j e k t a  K o a l i c i j a  z a 
transparentnost juga Srbije 
(KTJS), podržanog od strane Olof 
Palme International Center.

Vrnjačka Banja, jun 2017. godine

Vest "Drugi trening-seminar za 
predstavnike sindikata i medija", 
autora Dragoljuba Stevanovića, 
objavljena je na sajtu Romskog 
centra za demokratiju 
(www.rcd.org.rs) 28. juna 2017. godine

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/drugi-
trening-seminar-za-predstavnike-
sindikata-i-medija)

UVEK VAS
POSMATRAMO



NIŠ: TREĆI TRENING-SEMINAR
ZA PREDSTAVNIKE SINDIKATA I MEDIJA

U Nišu je održan trodnevni 
seminar čiji je cilj povećano 
učešće sindikata u javnom životu, 
a koji je sprovela Koalicija za 
transparentnost juga Srbije 
(KTJS), u saradnji sa sindikatima i 
medijima koji čine Koaliciju, a uz 
podršku Olof Palme International 
Center.

"Cilj je da govorimo i o ženama 
radnicama, o njihovoj zaštiti i ulozi 
sindikata i njihovom odnosu 
prema donosiocima odluka. Pod 
d o n o s i o c i m a  o d l u k a 
podrazumevam predstavnike 
lokalne samouprave koji dovode 
investitore i koji  pri l ikom tih 

razgovora uopšte ne uključuju 
sindikate", kaže Ivana Stošić, 
predsednica Upravnog odbora 
Romskog centra za demokratiju 
(RCD).

Sindikati su nevidljivi na lokalu, jer 
mediji, kako je naglasila Stošić, ne 
daju nikakvu važnost njihovom 
učešću u društvenom životu.

J e d n a  o d  i d e j a  i  ra z l o g a 
održavanja seminara je da se 
sindikati maksimalno uključe u 
društveni život, kako bi postali 
aktivni akteri prilikom donošenja 
odluka koje se tiču prava radnika, 
investitora koji dolaze u naš grad, 

Učesnici seminara u Nišu

UVEK VAS
POSMATRAMO



kao i da sindikane organizacije 
aktivno učestvuju u procesu 
racionalizacije koja čeka Grad 
Vranje.

Stošić je dodala da je neophodno 
da sindikati učestvuju u procesu 
pregovaranja sa potencijalnim 
investitorima i da sindikati moraju 
i m a t i  a k t i v n u  u l o g u  u 
r a c i o n a l i z a c i j i ,  o d n o s n o 
najav l jenom otpuštanju  99 
radnika iz javnog sektora.

" N e  z a b o r a v i m o  d a  ć e 
racionalizacijom biti obuhvaćeno 
99 ljudi koji su u stalnom radnom 
odnosu, koji rade u firmama 20 ili 
30 godina, dok se oni koji su 
zaposleni u poslednje dve godine, 
dolaskom nove vlasti, nalaze na 
poslovima na određeno vreme i 
na privremenim i povremenim 
poslovima, i racionalizacija njih ne 
dotiče", kaže Stošić.

Ono što su sindikati tražili jesu, 
prema njenim rečima, kriterijumi 
po kojima će ljudi biti otpustani, a 
koje sindikati nisu dobili, jer se 
"s p i s kov i  s ta l n o  m e n j a j u  i 
očigledno se radi o političkim 
kriterijumima a ne profesionalnim".

"Ono što posebno brine jeste gde 
će ti ljudi raditi, a ono na čemu je 
sindikat insistirao, posle svih naših 
treninga, je da se uradi socijalna 
karta ljudi koji se otpuštaju, kako bi 

se svi oni uzeli u obzir. Pre svega je 
to važno zbog samohranih 
roditelja kao i ljudi koji imaju 
bolesne članove porodice" , 
smatra Stošić.

On je dodala da je KTJS kroz 
treninge ohrabrila sindikate da 
imaju  da leko jaču u logu u 
društvenom životu, jer je "borba 
za radnička prava borba za 
opstanak svih nas".

"Niko ne sme da ubija bilo kakve 
osećaje u njima", poručila je Ivana 
Stošić.

Vest "Treći trening-seminar za 
predstavnike sindikata i medija", 
autora Dušana Pešića, objavljena je 
na sajtu Romskog centra za 
demokratiju (www.rcd.org.rs) 2. 
oktobra 2017. godine

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/tre%C4
%87i-seminar-za-predstavnike-
sindikalnih-organizacija-i-medija)

Učesnici seminara u Nišu
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RUŽICA STOŠIĆ:
UBILI SU SVE OSEĆAJE U NAMA

Ružica Stošić, predsednica Saveza 
samostalnih sindikata Srbije (SSSS) 
za Grad Vranje, ističe da je prvi 
kamen spoticanja na relacij i 
poslodavac – radnik uporno 
i n s i s t i r a n j e  s i n d i k a t a  n a 
zaključivanju kolektivnih ugovora, 
čime bi se bolje uredili odnosi. 

“Mi imamo poslodavce sa kojima 
možemo da uspostavimo socijalni 
d i ja log i  ta  saradnja je  na 
zavidnom noviu, ali ima i onih koji 
preduzimaju sve radnje da uguše 
delovanje sindikata. Oni žele da 
sindikati više ne postoje u lokalnim 
preduzećima", kaže Ružica Stošić.

Ona naglašava da poslodavci 

moraju da shvate da je sve to u 
interesu i njih samih. Time će i oni 
dobiti zadovoljnog radnika, a 
prestaće i bolovanja koja radnici 
obezbeđuju sebi zato što ne 
ostvaruju elementarna prava, ili 
zato što su "šikanirani".

"Nažalost, ima poslodavaca koji ne 
plaćaju ni prekovremeni ni noćni 
rad. Pogotovo u privatnom sektoru, 
gde mi nemamo organizovane 
sindikate, poslodavci radnicima 
uskraćuju pravo na godišnji odmor: 
daju 10-15 dana odmora, ne 
poštuju čak ni minimum od 20 
radnih dana", predočava Stošić u 
kakvoj se situaciji nalaze pojedini 
vranjski radnici.

Predsednica Saveza samostalnih 
sindikata Srbije za Grad Vranje 
ističe da je sindikat apelovao i da 
institucije moraju da rade svoj deo 
p os l a ,  ka ko  b i  b i l o  l a kše  i 
sindikatima i radnicima.

"Ko se nije iskreno bavio sindikalnim 
radom ne zna da je to borba do 
emotivne iznemoglosti. Uopšte nije 
lako kad vama dođe radnica koja 
boluje od karcinoma i krene da 
plače, a na spisku je za višak. Ja ne 
znam zašto svi oni koji imaju 

Ružica Stošić, SSSS

UVEK VAS
POSMATRAMO



instrumente u svojim rukama da 
privole poslodavce da sve to 
poštuju, ne čine to", podvlači 
Stošić.

Ona je istakla da dolazi i do 
samoubistava ljudi, a što je 
izazvano teškim ekonomskim 
prilikama. Bilo je i situacija kada 
se, kako ističe, član sindikata ubio, 
zato što godinama nije primao 
platu, a i žena mu je bolovala od 
karcinoma i nije mogao da je leči.

"Jednostavno, ubili su sve osećaje 
u nama", poentirala je Stošić, 
dodavši da u državi koja sebe 
predstavlja demokratskom i 

socijalno uređenom, "to ne bi 
smelo da se dešava".

Romski centar za demokratiju 
(RCD), u saradnji sa SSSS, uradio je 
promo-spot koji je emitovan na TV 
Info puls, a tiče se zaštite i 
nediskriminacije žena radnica.

Izjava Ružice Stošić objavljena je 
na sajtu Romskog centra za 
demokratiju (www.rcd.org.rs) 2. 
oktobra 2017. godine, u okviru vesti 
"Treći seminar za predstavnike 
sindikalnih organizacija i medija", 
autora Dušana Pešića

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/tre%C4
%87i-seminar-za-predstavnike-
sindikalnih-organizacija-i-medija)

Promo-spot možete pogledati na veb sajtu RCD: http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/tv-
spot-o-diskriminaciji-%C5%BEena-prilikom-zapo%C5%A1ljavanja

Ružica Stošić daje izjavu medijima
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RODNO-SENZITIVNI JEZIK TABU TEMA

"Novinari u svom svakodnevnom 
poslu ne koriste u punoj meri 
rodno-senzitivni jezik, a njegovo 
ko r i šć e n j e  s m a t ra m o  j a ko 
važnim", izjavila je za portal 
V r a n j s k e  I v a n a  S t o š i ć , 
predsednica Upravnog odbora 
Romskog centra za demokratiju 
(RCD), posle seminara o promociji 
i prihvatanju rodno-senzitivnog 
jezika, u Preševu.

Ideja projekta kojeg realizuje RCD 
je da novinari iz Srbije, Albanije i sa 
Kosova krenu da u svom radu 
koriste rodno-senzitivni jezik.

Rodno-senzitivni jezik treba da 
pokaže da je onaj ko ga koristi 
svestan da u jeziku postoje muški, 
ženski i srednji rod i da u jeziku i 
govoru treba koristiti one oblike 
k o j i  o d r a ž a v a j u  s v e s t  o 
ravopravnosti polova.

"Građani lično nisu daleko od 
prihvatanja, jer kad bi se kroz 
m e d i j e  v i š e  k o r i s t i o  i 
upotrebljavao ovaj jezik, on ne bi 
bio tabu tema. Kod medija, 
dešavaju nam se često slučajevi 
da nov inar i  u  i zveštavanju 
upotrebljavaju ovaj jezik, ali da 
urednici kasnije to koriguju na 
štetu rodne ravnopravnosti", 

zaključuje Stošić.

Žene političarke jesu najveći 
izazov, jer većina njih se na našim 
treninzima izjašnjavala da im više 
pr i ja da budu "č lan" ,  nego 
"č lan ica" ,  "nače ln i k " ,  nego 
"načelnica" i slično, navodi ona.

Ona dodaje da je to verovatno iz 
razloga što "ti izrazi u muškom 
rodu daju veći privid moći, nego 
što bi to bio slučaj u ženskom".

"Sve potiče od toga da sada 
nailazimo na neka zanimanja koja 
obavljaju žene, a koja su ranije bila 
rezervisana samo za muškarce", 
zapaža Stošić.

S ledeć i  seminar  sa temom 
Upotrebi rodno-senzitivnog jezika 
u političkom životu biće održan u 
Tirani krajem februara ili u martu, a 
učestvovaće političari iz Vranja, 
Bujanovca, Preševa, sa KiM i iz 
Albanije.

Vest "Rodno-senzitivni jezik tabu 
tema", autora Dušana Pešića, 
objavljena je na portalu "Vranjskih" 13. 
februara 2017. godine

(https://www.vranjske.co.rs/info/rodno
-senzitivni-jezik-tabu-
tema#.WKGTHyWh-CE.facebook)
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TRENING-SEMINAR ZA POLITIČKE PREDSTAVNIKE
IZ SRBIJE, ALBANIJE I SA KOSOVA

U hotelu Doro City u Tirani, od 2. do U hotelu Doro City u Tirani, od 2. do 
5. marta 2017. godine, održan je 5. marta 2017. godine, održan je 
trodnevni trening-seminar za trodnevni trening-seminar za 
lokalne političke predstavnike sa lokalne političke predstavnike sa 
juga Srbije – iz Vranja, Bujanovca i juga Srbije – iz Vranja, Bujanovca i 
Preševa – sa Kosova – iz Ropotova Preševa – sa Kosova – iz Ropotova 
i Gračanice – i Albanije – Tirane i i Gračanice – i Albanije – Tirane i 
Valone, na temu upotrebe rodno-Valone, na temu upotrebe rodno-
senzitivnog jezika u političkom, ali i senzitivnog jezika u političkom, ali i 
širem, društvenom životu, a sve u širem, društvenom životu, a sve u 
cilju poboljšanja participacije žena cilju poboljšanja participacije žena 
u političkom životu na jugu Srbije, u političkom životu na jugu Srbije, 
Kosovu i Albaniji.Kosovu i Albaniji.

Projekat je, kao vodeći partner, Projekat je, kao vodeći partner, 
real izovao Romski centar za real izovao Romski centar za 
demokratiju (RCD), uz podršku još demokratiju (RCD), uz podršku još 
osam organizacija iz Srbije – osam organizacija iz Srbije – 
i zmeđu osta l ih  Koa l ic i ja  za i zmeđu osta l ih  Koa l ic i ja  za 
transparentnost juga Srbije (KTJS) i transparentnost juga Srbije (KTJS) i 

U hotelu Doro City u Tirani, od 2. do 
5. marta 2017. godine, održan je 
trodnevni trening-seminar za 
lokalne političke predstavnike sa 
juga Srbije – iz Vranja, Bujanovca i 
Preševa – sa Kosova – iz Ropotova 
i Gračanice – i Albanije – Tirane i 
Valone, na temu upotrebe rodno-
senzitivnog jezika u političkom, ali i 
širem, društvenom životu, a sve u 
cilju poboljšanja participacije žena 
u političkom životu na jugu Srbije, 
Kosovu i Albaniji.

Projekat je, kao vodeći partner, 
real izovao Romski centar za 
demokratiju (RCD), uz podršku još 
osam organizacija iz Srbije – 
i zmeđu osta l ih  Koa l ic i ja  za 
transparentnost juga Srbije (KTJS) i 

Centar E8 – sa Kosova (CSD) i iz 
Albanije (CRCA).

Aktivnost je podržana od strane 
Olof Palme International Center, 
kao jedan od prvih regionalnih 
projekata ove organizacije, koja 
podržava civilni sektor i u Srbiji, 
Albaniji i na Kosovu.

Trening je vodila Višnja Baćanović 
iz Novog Sada. 

Vest "Trening-seminar za 
političke predstavnike iz Srbije, 
Albanije i sa Kosova", autora 
Dragoljuba Stevanovića, objavljena 
je na sajtu Romskog centra za 
demokratiju (www.rcd.org.rs) 6. marta 
2017. godine

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/trening
-seminar-za-politi%C4%8Dke-
predstavnike-iz-srbije,-albanije-i-sa-
kosova)

Učesnici seminara u Tirani

UVEK VAS
POSMATRAMO



POSETA RUKOVODSTVU GRADA TIRANE

Kao deo t ren ing-seminara 
"Korišćenje rodno senzitivnog 
jezika", održanog od 2. do 5. marta 
2017. godine u Tirani, učesnici 
seminara, politički predstavnici sa 
juga Srbije, Albanije i sa Kosova, 
imali su prijem kod zamenika 
gradonačelnika Tirane, Abaza 
Hada, u velelepnoj sali Skupštine 
grada Tirane.

Tom prilikom je Ivana Stošić, 
predsednica Upravnog odbora 
Romskog centra za demokratiju 
( R C D ) ,  u p oz n a l a  H a d a  sa 
ciljevima projekta.

Zamenik gradonačelnika Tirane je 

I v a n i  S t o š i ć  z a h v a l i o  n a 
dosadašnjoj saradnji, uručivši joj 
prigodan poklon, grafiku koju je 
sam izradio, izrazivši nadu da će 
ovakvih regionalnih projekata biti i 
u budućnosti, i uverio učesnike 
treninga da će Grad Tirana uvek 
biti pouzdan partner. 

Vest "Poseta rukovodstvu Grada 
Tirane", autora Dragoljuba 
Stevanovića, objavljena je na sajtu 
Romskog centra za demokratiju 
(www.rcd.org.rs) 6. marta 2017. godine

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/poseta
-rukovodstvu-grada-tirane)

Ivana Stošić i Abaz Had
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NIŠ: TRENING-SEMINAR
ZA ODBORNICE LOKALNIH PARLAMENATA

I NEVLADIN SEKTOR SA JUGA SRBIJE
Z a  o d b o r n i c e  l o k a l n i h 
parlamenata sa juga Srbije, 
pripadnike nevladinog (NVO) 
sektora, dugogodišnje članove 
Koalicije za transparentnost juga 
Srbije (KTJS), kao i lokalne medije iz 
ovog dela zemlje, od 17. do 19. 
novembra 2017. godine u Nišu je 
održan trodnevni seminar.

Na ovom skupu se govorilo o 
saradnji NVO sektora i lokalnih 
s a m o u p r a v a ,  o s n o v n i m 
preduslovima za uspeh saradnje 
p o m e n u t i h  s e k t o r a ,  ka o  i 
transparentnosti finansiranja 
nevladinih organizacija i medija iz 
lokalnih budžeta. 

Odbornica Nela Dimitr i jević, 
učesnica obuke, ovo iskustvo 
smatra dragocenim, "jer uvek bude 
nekih novih i zanimljivih informacija 
koje se mogu čuti, a interesantni su 
i kontakti sa ljudima".

"Uvek su dragocena iskustva i 
edukacije koje se organizuju, čak i 
za one koji su dugo u politici, poput 
mene.

Ovoga puta je bilo zanimljivo to što 
smo na suprotstavljenim stranama 

bili mi i nevladin sektor, u pokušaju 
da dođemo do zajedn ičk ih 
stavova, a rekla bih da smo u tome 
i uspeli", ocenila je Dimitrijević.

I va n a  S to š i ć ,  p re d s e d n i c a 
Upravnog odbora Romskog centra 
za demokratiju (RCD), naglasila je 
važnost uključivanja i nastavak 
rada sa ženama, donosiocima 
odluka.

"Mi kao civilno društvo i vi kao mediji 
možemo ukazati na problem, ali 
bez žena koje direktno učestvuju u 
procesu donošenja odluka, ne 
m ože m o  p ro m e n i t i  s t va r i  i 
poboljšati njihov položaj", rekla je 
Stošić.

Učesnici seminara u NišuEdi Majstorović
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Učesnici seminara u Nišu

Ona je istakla ulogu i uključivanje 
civilnog društva i medija u proces 
saradnje javnog i nevladinog 
sektora, "jer zajedno mogu biti 
nabolji partneri u ostvarivanju 
opšteg interesa, a to je, pre svega, 
zaštita žena, samohranih majki, 
žena žrtava nasilja, kao i žena koje 
rade u robovlasničkim uslovima u 
privatnim kompanijama".

Tre n i n g - s e m i n a r  j e  v o d i o 

konsultant Stalna konferencija 
gradova i opština (SKGO), Edi 
Majstorović.

Vest "Trening-seminar za 
predstavnike sindikata i medija", 
autora Dragoljuba Stevanovića, 
objavljena je na sajtu Romskog centra 
za demokratiju (www.rcd.org.rs) 20. 
novembra  2017. godine 

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/novi-
trening-seminar-u-ni%C5%A1u)
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KOPAONIK: TRENING-SEMINAR ZA SINDIKATE,
NEVLADIN SEKTOR I MEDIJE SA JUGA SRBIJE

Završn i  t ren ing-seminar  za 
p r e d s t a v n i ke  s i n d i ka l n i h  i 
nevladine organizacija, kao i 
medije sa juga Srbije, u okviru 
p r o j e k t a  K o a l i c i j e  z a 
transparentnost juga Srbije (KTJS), 
podržanog od strane Olof Palme 
International Center, organizovan 
je na Kopaoniku, u periodu od 24. 
do 26. novembra 2017. godine.

Ovaj trening-seminara je, pored 
novih tema, sublimirao rad u 2017. 
g o d i n i ,  t o k o m  k o j e g  j e 
o r g a n i z o v a n o  u k u p n o  p e t 
seminara ovog t ipa, koj i  su, 
p re v a s h o d n o,  i m a l i  za  c i l j 
podizanje kapaciteta sindikalnih 

organizacija na lokalnom nivou, 
n j ihovo povez ivanje  sa već 
dugogodišnjim članovima KTJS, 
pre svega medija, a u cilju što 
k o n k r e t n i j e ,  e fi k a s n i j e  i 
transparentnije borbe za prava 
radinka, kao značajnog dela 
korpusa ljudskih prava.

I va n a  S to š i ć ,  p re d s e d n i c a 
Upravnog odbora Romskog centra 
za demokratiju (RCD), istakla je da 
se Koalicija vodi idejom da se 
edukuju sindikati, na koji način 
mogu i moraju štititi prava žena 
radnica, pre svega, a isovoremeno 
i uputi poziv gradskim vlastima da 
svaki potencijalni investitor, kada 

Učesnici seminara na Kopaoniku
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Emila Spasojević

dolazi u grad, mora da pozove i 
predstavnike sindikata.

"Da se investitorima onda jasno 
predoči zakon i da im se ne pričaju 
priče koje im se sviđaju, niti da se 
radnici prodaju kao jeftina radna 
snaga, već kao ljudi koji imaju 
svoje kvalitete i kvalifikacije, koji 
imaju pravo na godišnji odmor, 
vikend i osmočasovno radon 
vreme. Sve van toga se mora 
plaćati dodatno", rekla je Stošić.

Ona je istakla da je novina od ove 
godine u radu KTJS i uvođenje 
sindikata, "jer smo shvatili da 
s a m o  s a  m e d i j i m a  i l i 
predstavnicima političkih partija, 
kao i  nev ladin im sektorom, 
ponaosob, ne možemo puno 
pomoći radnicima, ljudima bez 

zaposlenja, kao i onima koji trpe 
razl ič i tu torturu,  pre svega 
pr ivatn ih  p reduzetn ika ,  a l i 
istovremeno i velikih firmi koje su 
došle u Vranje i kojima je Grad 
dozvolio da se robovlasnički 
ponašaju, najviše prema ženama, 
t r u d n i c a m a  i  ž e n a m a 
porodiljama". 

Trening-seminar vodila je Emila 
Spasojević.

Vest "Završni seminar za 2017", 
autora Dragoljuba Stevanovića, 
objavljena je na sajtu Romskog centra 
za demokratiju (www.rcd.org.rs) 29. 
novembra 2017. godine

(http://www.rcd.org.rs/sr/vesti/zavr%C
5%A1ni-seminar-za-2017-godinu)

Izjava Ivane Stošić objavljena je na portalu "dn 017" 28. novembra 2017. godine 
(https://www.facebook.com/1750436315277183/videos/1928865610767585/)
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NELA DIMITRIJEVIĆ, ODBORNICA DS U SKUPŠTINI
GRADA VRANJA: SVI SMO NA ISTOM ZADATKU

Odbornica Nela Dimitrijević istakla 
j e  n e o p h o d n o s t  s a r a d n j e 
nevladinog sektora, medija i 
članova sindikalnih organizacija.

"Iako smo govorili o različitim 
stvarima i različitim aspektima 
shvatanja tih stvari, kao što su 
d o m a ć e  i  m e đ u n a r o d n o 
zakonodavstvo ili predpristupni 
fondovi, ustanovili smo da smo svi 
na istom poslu i zajedničkom 
zadatku, i da je za ono što nas 
očekuje neophodna saradnja", 
rekla je Dimitrijević.

Dimitrijević je istakla da će kao 
najjači utisak sa ovog seminara 
ponet i  upravo zakl jučak da 
zajedno možemo da postignemo 

više i "da smo potrebni jedni 
drugima".

"Ovo je inicijalni korak koji može da 
donese plodove te saradnje, jer, 
bez obzira što sam ja ovde u 
svojstvu odbornice u Skupštini 
grada, ipak sam i ja članica nekog 
sindikata, a, sticajem okolnosti, 
provela i 20 godina u medijima, te 
mi je sve to itekako poznato", rekla 
je Nela Dimitrijević. 

Nela Dimitrijević

Izjava Nele Dimitrijević objavljena je 
na portalu "dn 017" 28. novembra 2017. 
godine

(https://www.facebook.com/175043631
5277183/videos/1928865610767585/)
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LOKALNI
ANTIKORUPCIJSKI

FORUM
(LAF)



MOTIVACIONO PISMO KANDIDATKINJE
KOALICIJE ZA TRANSPARENTNOST (KTJS),

IVANE STOŠIĆ

Poštovani članovi Komisije,

Zovem se Ivana Stošić, i po zanimanju sam magistar pravnih 
nauka. 

Iz medija sam saznala da Grad Vranje uspostavlja Lokalni 
antikorupcijski forum (LAF), što najiskrenije pozdravljam i podržavam. 
Mišljenja sam da posedujem kako formalno (diplomirala i magistrilala 
na Pravnom fakultetu u Nišu), tako i neformalno obrazovanje (desetine 
kurseva i edukacija i na teme, između ostalog, i borbe protiv korupcije), 
korespondentno sa delokrugom rada LAF-a. Takođe, s obzirom da sam 
u nevladinom sektoru provela više od 15 godina, učestvovala i 
upravljala implementacijom na desetina projekata, među kojima su i oni 
koji su se bavili transparentnošću rada lokalnih samouprava, 
participacijom građana u procesu donošenja odluka i borbi protiv 
korupcije i trgovine uticajem, smatram da posedujem relevantno radno 
iskustvo za poslove kojima će se LAF baviti.

Presudnu ulogu u borbi protiv korupcije i trgovine uticajem, u 
svakom društvu, imaju institucije sistema osnovane, između ostalog, i sa 
ovim ciljem: policija, tužilaštva, sudovi, nezavisne kontrolne institucije, i 
drugo, uz neophodnost društvenog dogovora, odnosno, tzv. političke 
volje da se jedno društvo bori protiv ovih negativnih pojava. Pored njih, 
nezavisna tela poput LAF-a i te kako mogu imati uticaja u borbi protiv 
ovih pošasti, ukoliko ih čine osobe od moralnog digniteta i 
profesionalnog integriteta, uvažene i poštovane u lokalnim sredinama.

Rad LAF i borbu protiv korupcije na nivou lokalne samouprave, 
vidim razgranatu u dva pravca:

Grad Vranje, Gradska uprava
ul. Kralja Milana 1

17501 V r a nj e
-Komisiji za izbor članova Lokalnog

 antikorupcijskog foruma -
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1. Preventivno delovanje – koje bi bilo usmereno na edukaciju i 
obaveštavanje, a koja bi, takođe, bila dvojaka:

1.1. Obaveštavanje najšire moguće (lokalne) javnosti o 
tome šta je korupcija, na koji način ona " izjeda" jedno društvo, koja su 
prava građana suočenih sa ovom negativnom pojavom, kako svoja 
prava mogu ostvarivati kroz lokalne institucije bez upuštanja u ove 
kažnjive i štetne radnje, i slično;

1.2. Edukacija službenika i funkcionera lokalne 
samouprave i javnih preduzeća i ustanova u vlasništvu i nadležnosti 
Grada Vranja o koruptivnim delima i radnjama, sukobu interesa, 
obavezama prema Agenciji za borbu protiv korupcije, i slično.

	 2. Delovanje na otkrivena dela korupcije, prijemom podnesaka 
građana, alarmiranjem javnosti putem medija (pri čemu težinu i 
legitimnost LAF-a crpe selektovanjem najboljih prijavljenih kandidata 
za članove), odgovarajućom komunikacijom sa policijom, tužilaštvima 
ali i organima lokalne samouprave (Skupština grada, gradonačelnik, 
Gradsko veće, direktori javnih preduzeća i ustanova, i drugo), i sličnim 
aktivnostima, a koje bi imale za cilj istovremeno skretanje pažnje 
institucijama sistema i javnosti na utvrđene slučajeve korupcije ili 
trgovine uticajem. 

Smatram da svojim obrazovanjem, dosadašnjim radom i idejama 
i kontaktima koje posedujem, mogu biti vredan član Lokalnog 
antikorupcijskog foruma.

	 U nadi da ćete moju aplikaciju najozbiljnije razmotriti,

S poštovanjem,

Ivana Stošić

	 ______________

	 Nemanjina 38

	 17501  V r a nj e
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IVANA STOŠIĆ, KANDIDATKINJA ZA ČLANICU LAF-A
LAF I LAFOVI

Prijavila sam se na konkurs za izbor 
članova Lokalnog antikorupcijskg 
tela (LAF) u Vranju. Tekst poziva 
pravnički nespretno sročen, traže 
potvrdu nadležnog suda da nisi 
osuđivan. Osnovni sud mi je izdao 
uverenje da se protiv mene ne vodi 
krivični postupak i uputili me na PU 
u Vranju da mi izda potvrdu da 
nisam osuđivana. Naravno, taksa 
Osnovnom sudu 190 RSD. Zovu me 
iz Gradske uprave, kazu dođite da 
dobijete poziv za intervju.

Dolazim, ispred vrata stoje neki 
ljudi, sačekam uredno da svi završe 
i ulazim unutra. Gospođa me pita 
da li sam ja Ivana Stošic, da li sam 
inače, citiram, "u službi radila od 
referenta pa nav iše" ,  ja  jo j 
odgovorih da sam od prvog 
radnog mesta na rukovodecoj 
poziciji. Sledeće pitanje – bračni 
status. Pitam gospođu kakve to 
ima veze sa mojom prijavom, 
budući da je u samoj prijavi bilo 
nekoliko pitanja koje se odnose na 
pripadnost politčkoj partiji, da li je 
neko od srodnika član stranke ili 
tako nešto. Ja kazem gospođi da 
odbijam da odgovorim na pitanje 
jer ga smatram irelevantnim. Pitam 
da li će intervjui svih 18 prijavljenih 
biti u isto vreme, ona kaze – ne, svi 

ste posebno, ali biće kratko – da 
me uteši. Ja tražim od nje da 
intervju bude u isto vreme i da po 
mogućnosti bude uključena i šira 
javnost. Ona mi kaže da je javnost 
obezbeđena, rezultati će biti 
o k a č e n i  n a  s a j t u  G r a d a . 
Pokušavam da joj objasnim razliku 
između uključivanja javnosti u ceo 
proces i javnog objavljivanja 
rezultata, ona upisuje i to u 
primedbe. Potom tražim da deo 
intervjua bude na engleskom, ona 
kaže pa ko će ispitivati. Ja pitam 
kako će se to visoko ocenjivati 
znanje jezika, što je i jedan od 
uslova konkursa, ona mi kaže 
sertifikati i slično. Ostalo mi je da 
platim još dve takse Višem sudu, 
da se ne vodi krivični postupak 
prot iv mene u PU da nisam 
osuđivana. Gospođu zamolim da i 
na to stavljam prigovor, jer zašto bi 
18 ljudi plaćalo takse ako ima 
mesta samo za pet, pa neka od 
izabranih kandidata traže te 
dopunske dokumente, naprave 
širu listu, pa ako je neko osuđivan, 
ide sledeće rangirani sa liste. 
Jedva čekam 5. jul u 9 sati ujutru.

Dolazi i taj famozni dan, 5. jul 2017. 
Upućujem se u Gradsku upravu, 
pravo u Malu salu. Ona puna. 
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Nemam gde da sednem za stolom, 
pa sedam pored posmatračice 
L AF -a iz  N iša .  Predsednica 
Ko m i s i j e  za  i z b o r  č l a n o v a 
konstatuje da je prisutno 15 
kandidata od prijavljenih 18. Tražim 
od nje da mi objasni zbog čega je 
mene neko pitao o bračnom 
statusu i kakve veze to ima za 
članstvo u LAF-u. Ona pokušava 
da mi objasni, ne bih mogla da 
citiram šta mi je i kako rekla, pa 
p oz i va  u  p o m o ć  za m e n i ka 
gradonačelnika koji meni, pravnici, 
objašnjava da je to normalno 
pitanje, "pa svi vas pitaju to". Ja mu 
odgovaram da nije ni po jednom 
zakonu ni po Ustavu. Nema veze, 
ve rovatno smo stud i ra l i  na 
r a z l i č i t i m  f a k u l t e t i m a . 
Objašnjavam mu i to zvanično 
ulazi u Zapisnik da je pitanje 
diskriminišuće, pogotovo za mene 
j e r  m i  j e  m u ž  s t r a n a c ,  a 
diskriminaciju sam sa svojim 
detetom već osetila na svojoj koži i 
bilo je jako bolno. Pitam se da li bi 
bila diskriminisana da mi se ćerka 
zove Marija Popović, a ne Vivien 
Linc, da mi je muž Marko Popović, a 
ne Grattan Linc.

POLITIČKA KONOTACIJA: Onda 
sledi šok, članovi komisije Zoran 
Veličković, vlasnik RTV Vranje, 
korisnik budžeta Grada Vranja 
(suprotno uslovima konkursa za 
članove Komije), predstavnik UNS-

a. Koliko mi je poznato, Komisija nije 
smela da ima političku konotaciju, 
a gospodin Veličković jeste visoki 
funkcioner SPS-a, član Izvršnog 
odbora. Ako to nije politička 
funkcija, onda sam ja Merlin Monro. 
Pored njega, Branimir Popović, 
Predsednik Nadzornog odbora 
"Jumka", predstavlja se kao član 
Regionalne Privredne komore. 
Čekajte, da li je to onaj isti Branimir 
Popović koji je nepotizmom i 
trgovinom uticaja, bez ikakvog 
konkursa doveo na mesto direktora 
Biznis Inkubator Centra svog 
rođenog sestrića, gde se Popović 
nalazi na mestu predsednika 
Skupštine tog istog Inkubatora? 
On sedi u Komisiji? Ja u potpunom 
šoku. Ne bih da pišem o mobingu i 
d e m o n s t r i r a n j u  s i l e  i s t o g 
nadamnom vec tri godine, on veliki 
borac SNS-a. Da vas podsetim, 
bio je i direktor Zavarivača u 
stečaju, dakle tri funkcje u isto 
v r e m e .  P o r e d  n j e g a  s e d i 
ombudsmanka Maja, pa Stole 
F i l ipović,  zat im predsednica 
Komisije sa Učiteljskog fakulteta, 
predstavnica nekog romskog NVO i 
Radoman Irić, kao predstavnik 
NUNS-a.

T a d a  k r e ć e  p o t p u n a 
dezorganizacija. Dva puta nas 
prozivaju, tri člana fale pa fale. 
Onda određuju termine, svaki član 
na 15 minuta treba da bude pred 
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Komisijom. Meni određuju vreme u 
13 sati. Izlazimo iz Male sale i od 
ljudi čujem da se već zna ko ce biti 
u LAF-u. Već je doneta odluka, mi 
ostali služimo kao dekor. Pominju se 
imena i funkcije. Neki čovek, 
predsednik Mesne zajednice "Dva 
Bresta", blizak SNS-u, advokat, 
član SNS-a. Neka žena, članica 
SNS-a. Slušam, ali ne odustajem. 
Ipak je mene predlozila Koalicija za 
transparentnost juga Srbije (KTJS) i 
imam obavezu prema njima. 
Prema sebi donekle jer vidim da 
vodim rat sa vetrenjačama, što i 
činim poslednje tri godine. Rekoh 
sebi, ajde Ivana, kreni da čujes i 
v i d i š  š t a  ć e  t e  p i t a t i .
Dolazim u 13 sati, kažu pauza do 14 
časova.  Znači ,  g ledam i  ne 
verujem. Odlazim do kuće da vidim 
dete, da se igramo i vraćam se. 
Čekamo ispred vrata, ima troje, 
četvoro pre mene, ne verujem da 
n e ko  m ože  d a  b u d e  to l i ko 
neorganizovan, a radi se o jako 
vaznom telu.

Mislim da negde oko 15.30 dolazim 
na red. Ulazim unutra, Maja čita 
pitanja, odgovaram. Na žalost, 
nisu obezbedili ispitivača na 
engleskom iako sam to tražila. 
Molim lepo, drugari, sami ste naveli 
u konkursu. Pa zar svih sedmoro ne 
govori engleski? Ponovo u šoku.

BUDŽET I JAVNOST: Gospodina 
Veličkovića je interesovao budžet 
organizacije čija sam Predsednica 
UO, zaboravljajući da smo na 
edukaciju njegovih novinara 
potrošili najveći budžet, a sad im je 
zabranjeno da dolaze na naše 
edukacije.

Branimir Popović me nista nije 
pitao.

Stole Filipović me je pitao gde sam 
završila Pravni fakultet, rekla sam 
mu da li bih ja mogla da držim ovaj 
monolog od sat vremena da sam 
zavrsila neki Fabus ili Sega Megu i 
ponosno rekla Niš. Onda me je 
gospodin Irić pitao zašto nisam 
član ni jedne stranke, i tada je 
nastao pravi haos jer je jasno bilo iz 
konkursa da kandidati ne mogu biti 
članovi stranaka. Tu nastaje 
sveopšta frka jer im govorim da je 
većina kandidata iz političkih 
stranaka. Predsednica Komisije 
čita uslove konkursa i ističe da tu 
piše da ne mogu biti funkcioneri 
po l i t i čk ih  par t i ja .  Tu  Zo ran 
Gavri lović iz BIRODI-ja,  kao 
p o s m a t ra č ,  p o č i n j e  d a  i m 
objašnjava da kandidati ne smeju 
biti članovi stranaka, a neki iz 
Komisije objašnjavanju da su 
ra z u m e l i  d a  n e  s m e j u  b i t i 
funkcioneri. Irić me pita da li ću 
zbog obaveza oko deteta i 
odustva radi nege deteta moći da 
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budem aktivna u LAF-u. Moj 
odgovor je da to nije radno veme 
od 8 sati dnevno pet dana u 
nedelji. U glavi mi se pali lampica, 
odakle njemu ovo pitanje? Da li je 
neko vadio doznake mog deteta? 
Ukoliko jeste, taj neko će dobiti 
krivičnu prijavu kao vrata. Ono što 
ostaje sumnjivo, zašto nema audio 
snimaka,  t raži la sam da svi 
budemo ispitivani zajedno, da 
čujem ostale kandidate, pa ako to 
nije omoguceno da barem čujem 
audio snimak kako su odgovarali 
ostali.

MOTIVACIJA: Pitaju me na kraju za 
motivaciju, zašto sam se prijavila 
na Konkurs. Iskreno im kažem da 
vidim šta će navesti kao razloge 
odbijanja. A onda govorim o 
korupc i j i  na  svakom ćošku , 
p a r t i j s ko m  z a p o š l j a v a n j u , 
hraniteljstvu kao biznisu i mnogo 
čemu.

Zahvaljujem im se i pitam kada ću 
znati rezultate. Oni kažu sledeće 
n e d e l j e .
Izlazim, opet počinje nekakva 
rasprava. Članovi Koalicije su se 
s p o n t a n o  o k u p i l i  u  n a š i m 
prostorijama i pitaju šta se desilo. 
Prepričavam im, odlučujemo da se 
o g l a s i m o  č i m  d o b i j e m o 
obavestenje.

Nikakvo obavestenje ne dolazi u 

predviđenom roku. Čitamo na 
portalu "OK radija" da se kasni 
zbog izbora članova jer su godišnji 
odmor i  u  toku ,  pa zamenik 
gradonačelnika saopštava da će 
se rezultati znati krajem avgusta ili 
početkom septembra kada će 
Skupština verifikovati i utvrditi da li 
LAF ima tri ili pet članova.

Juče  saznajem da  je  opet 
zasedala Komisija da ispita ona tri 
kandidata sa početka teksta koji 
se nisu pojavili na razgovoru. Bože, 
pa gde to ima, to je kao da 
poslodavac pozove na razgovor 
candidate, ovi se ne pojave i on 
tako u nedogled odlaže koga će 
zaposliti.

Članovi KTJS će uvek biti tu da vas 
podsete "da za ideale ne ginu 
budale", jer naša ideja živi i svakog 
dana je sve veći broj mladih koji 
žele da se priključe KTJS. A, to da li 
ću biti članica LAF-a ili ne, nije 
važno. Mi ćemo nastaviti da se 
b o r i m o  p r o t i v  k o r u p c i j e , 
ukazivaćemo na činjenice koje će 
mnoge boleti, pa bili članovi LAF-a 
ili samo – lafovi.

Tekst "Laf i lafovi", autorke Ivane 
Stošić, objavljen je u "Vranjskim 
novinama", u broju 1061. od 20. jula 
2017. godine, u okviru teksta "Mi, evo, 
došli" (str. 11-13)
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KONKURS ZA IZBOR ČLANOVA LAF-A
KORUMPIRANJE ANTIKORUPCIJE

Apso lvent  ekonomi je  Darko 
Anačkov kaže za "Vranjske" da je 
kao kandidat za članstvo u 
Lokalnom antikorupcijskom forumu 
(LAF) diskvalifikovan iz razloga koji 
bi zapravo trebalo da budu 
n a j b o l j a  p r e p o r u k a  z a 
participiranje u takvom telu.

D i skva l i fikovan  je,  kaže,  sa 
obrazloženjem da je "uključen u 
mnoga radna tela koja se bave 
tematikom iz domena LAF-a".

"Odgovorno tvrdim, pod punom 
m o r a l n o m ,  m a t e r i j a l n o m , 
krivičnom, kakvom god hoćete 
odgovornošću, da nikada u životu 
nisam bio član nijednog radnog 
tela, a kamoli tela koje se bavilo 
pitanjima antikorupcije. Voleo bih 
da dostave dokaz da je suprotno, 
ali naravno da ga nema. A to je 
presudilo da ne budem među pet 
kandidata", kaže sa nevericom 
Anačkov.

POLITIČARI BIRAJU: Iz istih razloga, 
jer je, kako kaže, po mišljenju 
Komisije "previše stručna", šansu 
da uđe na konačnu rang listu 
i zg u b i l a  j e  i  I v a n a  S to š i ć , 
kandidatk inja koja je,  kao i 
Anačkov, došla kao nesvrstana i 

nezav i sna ,  i z  NVO sekto ra , 
p r e c i z n i j e  i z  K o a l i c i j e  z a 
transparentnost juga Srbije (KTJS).

"Javno od njih tražim da pribave 
potvrde od tih radnih tela gde sam 
navodno član, da naprave listu i da 
mi to dostave kao dokaz", kaže 
Stošić.

Ona prigovara da "niko ne zna 
kako je Komisija za izbor članova 
LAF-a oformljena, na koji su način 
kandidati za komisiju prvobitno 
skupljeni da bi im se predočila 
ideja, a zatim među dvadesetak i 
odabrani baš ljudi koji su odabrani 
(njih sedmoro) i ko je odlučio da u 
Komisij i  budu "najmanje dva 
političara", što "obesmišljava ceo 
proces".

Anačkov dodaje da se u nastavku, 
sa takvom komisijom, desilo da je 
od petoro kandidata, koji su ušli na 
listu o kojoj će se izjašnjavati 
vranjski parlament, samo jedan 
kod njega "nije ostavio sumnju da 
je blizak, ili potencijalno blizak 
partijama na vlasti".

"Najpre, jedna kandidatkinja radi u 
tužilaštvu, a u javnom pozivu koji je 
Grad Vranje objavio 1. juna lepo 
piše da osoba koja podnosi 
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kandidaturu ne sme biti zaposlena 
u institucijama ili ustanovama koje 
su direktni korisnici republičkog ili 
lokalnog budžeta. Potom, kada 
smo mislili da je razgovor sa 
kandidatima završen 5. jula, 
pojavili su se kandidati Tatjana 
Pavlović i Igor Nikolić. To su jedini 
kandidati koji se nisu pojavili na 
prvom interv juu .  Komis i ja  u 
zapisniku nije navela iz kojih 
razloga je odložen razgovor sa 
n j ima ,  već  je  samo kasn i je 
konstatovala u zapisniku da je 
nastavila sa radom 17. jula 2017. Taj 
'nastavak rada' je u stvari bio 
intervju sa ta dva kandidata, u 
posebnom terminu. Treba li reći da 
su oboje dobili pozitivno mišljenje 
Komisije za prijem u LAF i ušli u 
k o n a č a n  p r e d l o g  o d  p e t 
kandidata", navodi Anačkov.

On tvrdi da je na kraju, uprkos svim 
nepravilnostima, imao šansu da 
uđe među pet kandidata.

"Onda je umesto mene upao bivši 
o p š t i n s k i  v e ć n i k  i  č l a n 
Soci ja ldemokratke part i je  u 
Vranjskoj Banji Milan Antić. Tu se 
srušila cela koncepcija na kojoj 
navodno treba da počiva izbor 
članova za LAF", otkriva Anačkov.

S INHRONIZACIJA:  U važnom 
procesu formiranja LAF-a, po 
njegovom mišljenju, uši para 

informacija o participiranju u 
Komisiji Zorana Veličkovića (član 
SPS, vlasnik RTV Vranje, delegiran 
od Udruženja novinara Srbije) i 
Branislava Popovića (SNS, u ime 
Privredne komore).

"Iako u Poslovniku o radu komisije 
nigde decidirano ne piše da 
članovi Komisije ne smeju biti u 
političkim partijama, što mislim da 
nije slučajno, ipak se u tom 
dokumentu, odmah u članu 1, jasno 
navodi da je komisija "nezavisno i 
nepristrasno telo" .  A ,  šta su 
Veličković i Popović kao članovi 
SPS, odnosno SNS i da l i  se 
nezav isn i?  N i je  teško izvuć i 
zaključak da političari zapravo 
odlučuju o članstvu u LAF-u. Bravo, 
sve je naopako", ogorčeno će 
Anačkov.

Miriše na sinhronizovano delovanje 
kada se pročita informacija iz 
dokumenta "Monitoring izveštaja o 
sprovođenju Konkursa za izbor 
LAF-a Grada Vranja", u kome su 
predstavnici BIRODI-ja napisali da 
su se dva člana Komisije (treba li 
reći Veličković i Popović) "založili da 
se doslovno poštuje konkursni 
uslov", po kojem član LAF-a ne 
može biti stranački funkcioner, što 
po njima znači "da u sastav tog 
tela mogu ući i članovi političkih 
stranaka". Oni su to, dakle, javno 
tražili.
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U Komisiji su, osim ove dvojice, bili 
prof. dr Danijela Zdravković sa 
Pe d a g o š ko g  fa ku l te ta  ka o 
predsednica, Radoman Irić (NUNS), 
te u funkciji članova Maja Mitić 
(gradska ombudsmanka), Kaja 
Raimović (civilni sektor) i Stole 
Filipović, bivši načelnik Policijske 
uprave Vranje,  predložen za 
članstvo u Komisiji u ime SUBNOR-
a, organizacije vazda bliske svakoj 
vlasti. Sekretar Komisije bila je 
Jelena Pejković, a u svojstvu 
p o s m a t r a č a  p r o c e s a 
uspostavljanja antikorucijskog 
mehanizma u Vranju pratili su 
Z o r a n  G a v r i l o v i ć ,  Z o r i c a 
Miladinović i Andrija Vranić, kao 
predstavnici Biroa za društvena 
istraživanja (BIRODI).

Zapisnik sa pete sednice Komisije 
od 18. avgusta ove godine otkriva 
s ledeće  deta l je :  sedn ic i  j e 
prisustvovalo 5 od 7 članova. Nisu 
se pojavili Irić i Filipović. Za ovog 
poslednjeg odbijeni kandidati 
tvrde da simpatiše Jedinstvenu 
Srbiju i da je viđan na stranačkim 
skupovima.

Kad se prešlo na tačku dva 
(utvrđivanje predloga konačne 
rang liste kandidata za LAF), 
predsednica komisije Danijela 
Zdravković rekla je da smatra kako 
"ima mnogo problema i izvesnih 
odstupanja u samom postupku", te 

da će zbog toga "biti uzdržana i 
neće  p r i stup i t i  ocen j i van ju 
kandidata". Za uzdržanost su se 
o p r e d e l i l e  i  M i t i ć e v a ,  i 
Raimovićeva, kapirajući verovatno 
u kom pravcu sve ide.

Onda na toj ključnoj sednici, 
verovatno ne slučajno, "banku" 
opet uzima Veličković, koji potežući 
floskule iz svog dobro poznatog 
socrealističkog vokabulara, vadi 
kestenje iz vatre i kreće da "tepa" 
ostalima kako je "komisija dobro i 
vredno radila od samog početka". 
Zaboravljajući sigurno ne slučajno 
na vlastiti i politički bekgrund 
Popovića, pa i moguće koketiranje 
subnorovca Filipovića sa političkim 
subjektima, licemerno konstatuje 
da "to što je jedan član prekršio 
pravila poslovnika ne predstavlja 
razlog da se rad Komisije dovede u 
pitanje, jer bi se na taj način 
pokazalo da je ova Komisija 
nemoćna i nesposobna".

UZDRŽANOST: Zdravkovićeva i 
M i t i ć e v a ,  i  p o s l e  o v a k o 
dobronamernih i  "neovisn ih" 
saveta, ostaju srca kamenoga na 
d o b r o  z n a n u  p o l i t i č k u 
slatkorečivost, ali Raimovićeva 
volšebno menja svoj stav i pristaje 
da oceni kandidate, saopštavajuči 
svoju konačnu rang listu. Isto čine 
Veličković i Popović, a na sednici se 
čita lista odsutnog Filipovića koju 
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je ranije valjda elektronskim putem 
ili pismom poslao svoje ocene. I 
tako Komisija, bez izjašnjenja troje 
č lanova ,  u t rv rđu je  p red log 
konačne rang liste, bez konsenzusa 
i bez dvotrećinske većine, iako 
Po s l o v n i k  ( č l a n  1 1 )  n a l a ž e 
"konsenzus, a samo izuzetno 
dvotrećinsku većinu", i to ako 
prethodno propadnu tri kruga 
glasanja, što ovde nije bio slučaj.

Ono što će zgroziti svakog kome 
smeta korupcija u društvu je 
činjenica da su se, i pored svih 
upozorenja i preporuka, u užem 
izboru oddesetoro našli (srećom i 
otpali) kandidati iz političkih partija 
Igor Ilić, Boban Trajković i Branislav 
Stojković. Članovi Komisije nisu u 
vezi sa njima postigli neophodan 
konsenzus,  piše u zapisniku, 
"imajući u vidu stav pojedinih 
članova Komisije da kandidat koji 
je član političke stranake nije 
podoban da bude član LAF-a".

Još jedna zanimljivost. Izjave o 
nepostojanju privatnog interesa u 
vezi sa učesnicima konkursa, u koje 
i z m e đ u  o s t a l o g  s p a d a  i 
pr ipadnost  č lana Komis i je  i 
kandidata za člana LAF istoj 
političkoj stranci, potpisali su svi 
članovi Komisije.

"Nejasno je onda kako se desilo da 
u prvoj grupi kandidata bude više 

njih koji pripadaju partijama, pa i 
onim iz kojih su Veličković i l i 
Popović, i da u uži izbor uđu trojica 
kandidata koji su upravo iz tog 
razloga na kraju diskvalifikovani. 
Odmah je rečeno da to ne može. 
Do momenta diskvalifikacije, oni su 
bili u vrhu liste, dvojica njih čak 
među prv ih  petoro" ,  navodi 
Anačkov.

On je pismenim putem prigovorio 
na ceo proces zvaničnim dopisom 
na više republičkih i lokalnih 
adresa, između ostalog i gradskom 
zaštitniku građana. Očekuje li on ili 
neko drugi da se bilo šta promeni u 
sačinjenom predlogu kandidata? 
Naravno da ne. U ovoj zemlji vlast 
radi šta hoće i nikakvi je zakoni i 
pravila ne zanimaju kad je u pitanju 
njihov vrhovni interes - odbrana 
vlasti. Važno je samo da sprovedu 
šta su naumili. I da niko ne viče, ne 
govori glasno, ne piše po internetu 
nešto ružno o njima. Da svi ti 
nezavisni zaćute. A da o korupciji 
govore samo predstavnici vlasti. 
Onako uzgred, pred izbore.

PROTIV POSLOVNIKA

Predsednica Komisije za izbor 
članova Lokalnog antikorupcijskog 
foruma, profesorka Pedagoškog 
faku l teta  u  Vranju  Dan i je la 
Zdravković kaže da se uzdržala od 
ocenjivanja kandidata iz razloga 
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što, po njenom subjektivnom 
osećaju, nije ispoštovanik Poslovnik 
o radu komisije.

"Inače sam profesor, ocenjivač i 
znam da su  za ocenj ivanje 
potrebni indikatori i parametri. A, 
kada su ti parametri i indikatori u 
nekom delu malo poremećeni, 
nemam vrednosnu neutralnost, ni 
objektivnost da bih lično i kao 
predsednica komisije stala iza 
ocena koje su donete", kaže 
Z d r a v k o v i ć e v a ,  o s t a j u ć i 
zagonetna na dodatno novinarsko 
pitanje o čemu je zapravo reč.

M a j a  M i t i ć ,  g r a d s k a 
ombudsmanka i članica Komisije, 
pak navodi da je njoj smetalo što 
konkurs nije definisan u skladu sa 
preproukama monitoringa.

"Preporuka BIRODI-ja je bila da 
članovi LAF-a ne bi smeli da budu 
članovi političkih partija. To nije 
definisano na konkursu, što povlači 
da tekst konkursa nije bio u skladu 
sa preporukama BIRODI-ja. Time 
su pojedini kandidati dovedeni u 
zabludu. Morali su da pribavljaju i 
plaćaju dokumentaciju, iako zbog 
članstva u partijama uopšte ne bi 
s m e l i  d a  b u d u  ka n d i d a t i " , 
obrazlaže Mitićeva svoj stav o 
uzdržanosti prilikom ocenjivanja 
kandidata. 

NIŠKI MODEL:

Predstavnica LAF-a Niš Zorica 
Miladinović, navela je u Monitoring 
izveštaju o sprovođenju konkursa 
za izbr vranjskg LAF-a, da je u 
Modelu LAP-a i u Konkursu za izbor 
članova LAF-a Niš navedeno da 
član LAF-a ne može biti stranački 
funkcioner.

"Kako je Komisija ocenila, to nalaže 
javni interes, pošto je reč o 
antikorupcijskom telu koje u punom 
kapacitetu mora biti autonomno i 
nezavisno, a i svaki član stranke 
već danas može postati stranački 
funkcioner".

Prema oceni predstavnice LAF-a 
Niš, u javnom pravnom saobraćaju 
se koristi izraz "funkcioner stranke", 
jer je samo članstvo u političkoj 
stranci privatni podatak, koji se ne 
može isticati kao uslov u javnim 
poslovima, al i  se kod izbora 
članova autonomnih tela, kod kojih 
je ta autonomnost "uslov svih 
uslova", podrazumeva da oni ne 
treba da budu u stranačkom 
članstvu.
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ZORAN GAVRILOVIĆ, BIRODI:
AKO JE BILO PRITISKA, MI NE ZNAMO

Predstavnik BIRODI-ja Zoran 
G a v r i l o v i ć  k a ž e  d a  j e  t a 
organizacija od početka zauzela 
stav da ne komentariše proces dok 
se ne završi, tj. dok Skupština 
grada Vranja ne donese odluku o 
članovima LAF-a.

"Komisija za izbor članova LAF-a 
samostalno i nezavisno realizuje 
izbornu proceduru. Odlučuje o 
kandidatima na osnovu utvrđenih 
kriterijuma, samostalno određuje i 
termine za intervjue i ocenjuje 
kandidate. Mi kao monitori ne 
raspolažemo informacijom da je 
na bilo kog člana Komisije vršen 
pritisak".

Model  LAP-a koj i  je  uradi la 
Agencija za borbu protiv korupcije, 
dodaje on, ne predviđa da članovi 
komisije ne smeju biti članovi 

političkih stranaka.

"U komisij i  u Vranju nije bi lo 
predstavnika jedinice lokalne 
samopurave, osim koordinatora za 
i n t e g r i t e t  ( z a m e n i k 
gradonačelnika Nenad Antić, nije 
se javljao na telefon za razgovor o 
o v o j  te m i  p .a ) ,  a l i  o n  n i j e 
prisustvovao nijednom sastanku 
ko m i s i j e .  Č i n i l i  s u  j e  sa m o 
predstavnici nevladinog sektora, 
novinarskih udruženja, privredne 
komore i gradska ombudsmanka. 
Izjave o nepostojanju privatnog 
interesa u vezi sa učesnicima 
konkursa, u koje između ostalog 
spada i pripadnost člana Komisije i 
kandidata za člana LAF-a istoj 
političkoj stranci, potpisali su svi 
č l a n o v i  K o m i s i j e " ,  n a v o d i 
Gavrilović.

Tekst "Korumpiranje antikorupcije", 
autora Dejana Dimića, objavljen je u 
"Vranjskim novinama", u broju 1069. od 
14. septembra 2017. godine (str. 12-14)
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IVANA STOŠIĆ I DARKO ANAČKOV
GOSTI EMISIJE "MAGAZIN" NA TV INFO PULS

Ivana Stošić i Darko Anačkov, jedni 
od kandidata za izbor u članstvo 
Lokalnog antikorupcijskog foruma 
(LAF), jedini su koji su se javnosti 
o b r a t i l i  p o v o d o m  " s v i h 
nepravilnosti i zakulisnih radnji koje 
su pratili proces formiranja LAF-a 
o d  p o č et ka ,  p a  d o  i z b o ra 
kandidata".

Darko Anačkov istakao je da je "tek 
juče" (6. septembra 2017. godine; 
p.a), nakon što ga je o tome 
obavestila sekretarica Gradskog 
veća, saznao da nije postao član 
L A F - a ,  ka o  i  d a  j e  " v i d e o 
nepravilnosti u izbornom procesu i 
nepoštovanju Pravilnika o radu". 

"Članovi Komisije ne mogu biti 
članovi političkih partija, a u 
sastavu Komisije se nalaze članovi 
za koje se zna da su u strankama. 
To su Zoran Veličković iz SPS-a i 
Branislav Popović iz SNS-a. Druga 
nepravilnost je ta što u javnom 
pozivu stoji da kandidati moraju da 
dostave dokaz da nisu osuđivani. 
Ja sam nabavio dokumentaciju iz 
Osnovnog suda u Vranju, međutim 
zvala me je sekretarica Gradskog 
veća, rekavši da dokumentacija 
nije potpuna jer mi fali uverenje 
Višeg suda. Kasnije, u razgovoru sa 
drugim kandidatima, saznao sam 
da je i ostalima, kao i meni, falila 
potvrda iz Višeg suda", rekao je 
Anačkov.

*Ivana Stošić i Darko Anačkov bili 
su gosti emisije "Pčinjsko jutro", autorke 
Tamare Kitanović, na TV Info puls, 7. 
septembra 2017. godine.

Kompletnu emisiju možete pogledati 
na: 
https://www.youtube.com/watch?v=h
TLcRTgd--ADarko Anačkov
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Treća nepravilnost, smatra Darko 
Anačkov, je ta što je intervju za 
kandidate zakazan za 5. jul 2017, a 
dvoje je odložilo razgovor za 17. 
istog meseca.

"Komisija u zapisniku nije navela iz 
kojih razloga je odložen intervju, 
već je konstatovala da je samo 
nastavila sa radom 17.  jula", 
podvukao je Anačkov.

Ivana Stoš ić,  kand idatk in ja 
Koalicije za transparentnost juga 
S rb i je  (KTJS ) ,  takođe i st iče 
nepravilnosti pri izbor članova 
ovog tela.

"Najindikativnije je da su dva 
kandidata za koje je, bez ikakvog 
obrazloženja, intervju odložen za 17. 
jul, postali članovi LAF-a.  To 
dovodi  u sumnju kompletan 
proces, budući da sam od Komisije 

traži la da razgovor sa sv im 
kandidat ima bude otvoren , 
odnosno da svi mi budemo prisutni 
p r i l i ko m  ra zg o v o ra ,  š to  j e 
odbijeno", obrazložila je Stošić.

Stošić je naglasila da je njena 
p o r u k a  s v i m  i z a b r a n i m  i 
neizabranim kandidatima da se 
ceo proces poništi.

"J a v n o  p oz i v a m  za m e n i ka 
gradonačelnika Nenada Antića, 
koji je rukovodio Radnom grupom 
za LAF, da dođe u emisiju i upozna 
javnost sa svim radnjama koje su 
prethodile izboru članova, a 
najviše objasni kako su birani 
članovi Komisije, pogotovo iz 
c iv i lnog društva,  budući  da 
Koalicija nikada nije dobila poziv 
da učestvuje u bilo kakvoj radnoj 
grupi povodom LAF-a", rekla je 
Stošić.

Stošić, Anačkov i Kitanović
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IZBOR ČLANOVA LAF-A MORA IZ POČETKA
zbog toga što je jedna od 
kandidatkinja u međuvremenu 
odustala od članstva u LAF-u.

"Od t ro je  i zabran ih ,  jedna 
kandidatkinja je odustala, a ovo 
telo ne može da funkcioniše sa 
dva člana. Ne postoji drugi 
mehanizam za popunu članstva, 
t a ko  d a  ć e m o  m o r a t i  d a 
postupak izbora ponovimo", 
objašnjava Antić.

On nije želeo da navodi više 
detalja, niti da govori o imenima, 
j e r  s e  r a d i  o  o s e t l j i v i m 
mehanizmima i  telu koje je 
zaduženo da se bavi borbom 

Postupak za izbor  č lanova 
Lokalnog antikorupcijskog foruma 
(LAF) Grada Vranja moraće da se 
p o n o v i ,  j e r  j e  j e d n a  o d 
kandidatk in ja  odusta la  od 
kandidature, potvrdio je zamenik 
gradonačelnika Nenad Antić i 
koordinator za integritet lokalne 
samouprave.

Iako je Vranje bilo gotovo pred 
samim formiranjem ovog važnog 
t e l a ,  k a o  j e d i n a  l o k a l n a 
samouprava u  S rb i j i ,  i zbor 
članova LAF-a moraće da se 
ponovi.

Antić kaže da izbor pada u vodu 

Nenad Antić
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prot iv  korupci je,  jednim od 
najvećih društvenih problema u 
zemlji.

Prema našim saznanjima, radi se 
o Đurđici Đorđević, koja je na 
poslednjoj  sednic i  gradske 
Skupštine imenovana na mesto 
gradskog pravobranioca, što je 
mesto koje je nespoj ivo sa 
članstvom u LAF-u.

" M o r a m o  d a  p o š t u j e m o 
demokratske principe, tako da 
ćemo u skladu sa Lokalnim 
antikorupcijskim planom, morati 
da proceduru ispoštujemo u 
potpunosti", navodi Nenad Antić.

Nakon Niša, koji je jedini u Srbiji 
formirao LAF pre nekoliko godina, 
Vranje je, uz podršku Biroa za 
društvena istraživanja (BIRODI) i 
misije OEBS-a u Srbiji, prešlo 
dobar deo puta do formiranja 
LAF-a.

Lokalni antikorupcijski plan, kao 
bazični dokument o strategiji 
borbe protiv korupcije na lokalu, 
donet je 2015, a ove godine je 
d o p u n j e n  p r i m e n o m  n ov i h 
modela koje je usvojila Agencija 
za borbu protiv korupcije.

Za izbor  č lanova L AF -a je 
formirana specijalna gradska 
komisija, koja bira na osnovu 
ustanovljene procedure.

Ovo telo bi trebalo da bude 
sastavljeno od predstavnika 
c i v i l n o g  d r u š t v a ,  m e d i j a , 
a k a d e m s k e  z a j e d n i c e  i 
preduzetnika, dok će ciljne grupe 
biti organi i institucije lokalne 
samouprave, javna preduzeća, 
političke stranke, organizacije 
civilnog društva i mediji.

Druge mere u  borb i  prot iv 
korupcije na lokalnom nivou 
predviđaju i izradu planova 
integriteta lokalne samouprave, 
javnih preduzeća i ustanova, kao i 
Pravilnika o načinu unutrašnjeg 
u z b u n j i v a n j a  u  l o k a l n o j 
samoupravi, javnim preduzećima 
i javnim ustanovama.

Vest "Izbor članova LAF-a mora iz 
početka" objavljena je na portalu "OK 
radija" 15. novembra  2017. godine

(http://www.okradio.rs/vesti/lokalne/iz
bor-clanova-laf-a-mora-iz-
pocetka_66594.html)
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ODBAČEN PRIGOVOR ANAČKOVA
NA IZBOR KANDIDATA ZA LAF

izjavljivanja prigovora na odluku 
koju donosi komisije, pa prigovor 
kandidata nije razmatran, već je 
odbačen kao nedozvoljen", piše u 
obrazloženju komisije.
Sam Anačkov ogorčen je zbog 
ovakvog epiloga.
"U obrazloženju su napisali i da 
poslovnikom o radu komisije nije 
određen organ koji će postupati i 
o d l u č i va t i  p o  p r i g ovo r i m a 
kandidata, te da samim tim nisu 
ispunjeni uslovi za odlučivanje 
komisije. Ovakvo obrazloženje je 
tragikomično, jer je očigledno sve 
unapred izrežirano na taj način da 
niko ne može da se buni ukoliko je 
nezadovo l jan .  Ako  nemate 

Ko m i s i j a  za  i z b o r  č l a n ova 
Lokalnog antikorupcijskog foruma 
(LAF) u Vranju odbacila je kao 
nedozvoljen prigovor kandidata 
Darka Anačkova na Odluku 
komis i je  kojom je utvrđena 
konačna rang lista kandidata o 
kojoj treba da glasa Skupština 
grada.
"Prigovor je odbačen s obzirom na 
to da Odluka o utvrđivanju 
konačne rang liste predstavlja 
predlog koj i  će bit i  upućen 
Skupšt in i  g rada Vran ja  na 
razmatranje i donošenje konačne 
odluke.  Poslovnikom o radu 
Komisije za izbor članova LAF-a 
n i je  p rop i sana  mogućnost 

Vranje, šetalište
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precizna i transparentna pravila 
za proceduru izbora članova LAF-
a, kako da očekujete da se to telo 
kasnije bori protiv korupcije", pita 
se Anačkov, dodajući da do ovog 
momenta nije dobio ni odgovor 
na isti prigovor od Skupštine 
grada.
Anačkov je kao kandidat otpao uz 
obrazloženje komisi je da je 
"uključen u mnoga radna tela koja 
se bave tematikom iz domena 
LAF-a", što je on demantovao, 
tvrdeći da nikada nije bio član 
nijednog takvog tela.
On je takođe izneo sumnje da su 
četvoro od petoro kandidati koji 
su se našli na konačnoj rang listi 
"članovi političkih stranaka", a da 
pojedini "imaju i primanja iz 
javnog sektora zbog čega ne bi ni 
smeli biti kandidati za članstvo u 

LAF-u".
Na konačnoj rang listi nalaze se: 
diplomirani pravnici Đurđica 
Đ o r đ e v i ć  i  I g o r  N i k o l i ć , 
d iplomirana ekonomistk inja 
Tatjana Pavlović, učiteljica Vesna 
Milenković i diplomirani inženjer 
menadžmenta Milan Antić.

Vest "Odbačen prigovor 
Anačkova na izbor kandidata za LAF" 
objavljena je na portalu "Vranjskih" 13. 
oktobra 2017. godine

(https://www.vranjske.co.rs/info/odba
%C4%8Den-prigovor-
ana%C4%8Dkova-na-izbor-
kandidata-za-laf)
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STOŠIĆ: POLITIKA KROJI VRANJSKI LAF

Jedna od kandidatkinja za 
č l a n s t v o  u  L o k a l n o m 
antikorupcijskom forumu (LAF) u 
Vranju Ivana Stošić kaže za Info 
Vranjske da je diskvalifikovana sa 
konačne rang liste o kojoj treba 
da izjašnjava Skupština grada sa 
obrazloženjem da je "uključena u 
mnoga radna tela koja se bave 
tematikom iz domena LAF-a".
"Javno od njih tražim da pribave 
potvrde od tih radnih tela gde 
sam navodno član, da naprave 
listu i da mi to dostave kao dokaz. 
Naravno da nisam član nijednog 
takvog tela i da takvu listu nije ni 
moguće napraviti, ali zanima me 
kakve to veze ima. Ispada po 

mišljenju konkursne komisije da bih 
bila previše stručna. Umesto da to 
bude prednost u odnosu na 
ostale kandidate, ispada da je biti 
stručan mana", kaže Stošić, koja 
se kandidovala kao nezavistan 
kandidat iz NVO sektora, iz 
Koalicije za transparentnost juga 
Srbije (KTJS).
Ona upozorava da "niko ne zna 
kako je Komisija za izbor članova 
LAF-a oformljena, na koji su način 
kandidati za komisiju prvobitno 
skupljeni da bi im se predočila 
ideja", a zatim među dvadesetak i 
odabrani baš ljudi ti koji su 
odabrani da ocenjuju kandidate i 
sačine konačnu listu.

Ivana Stošić
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"Što je najindikativnije, niko ne zna 
ko je odlučio da u Komisiji budu 
najmanje dva političara, Branislav 
Popović (SNS) i Zoran Veličković 
(SPS),  što obesmišljava ceo 
proces koji bi trebao da dovede 
do izbora jednog nezavisnog 
tela", navodi Stošić.
Ona skreće pažnju na informaciju 
da  su  se  među  peto ro  na 
konačnoj rang listi našla imena 
dva kandidata koje niko od 
preostalih dvadesetak nije video 
prilikom obavljanja intervju a za 
L A F,  ve ć  su  o ce n j i va n i  n a 
posebnoj sednici Komisije.
"Apsolutno ne znamo ko su ti ljudi. 
Osnovano možemo da sumnjamo 
da su možda članovi neke stranke, 
simpatizeri neke od političkih 
opcija,  da su nečij i  rođaci , 
prijatelji. Da li mi njih nismo trebali 
da vidimo, da li je to bio cilj 
naknadnog okupljanja Komisije u 
naknadno određenom terminu", 
pita se Stošić.
Zbog nepoštovanja Poslovnika o 
radu komisije od glasanja o 
konačnoj rang listi su se izuzele 
predsednica komisije Danijela 
Zdravković i članica Maja Mitić.
Još jedna članica Komisije, Kaja 
Raimović, najpre je odustala, ali se 
potom predomislila i na kraju 
glasala.
Konkursna komisija je bez glasova 
dvoje članova utvrdila konačnu 
rang lista kandidata za članove 

LAF-a Grada Vranja na kojoj se 
nalaze: diplomirani pravnici 
Đurđica Đorđević i Igor Nikolić, 
d iplomirana ekonomistk inja 
Tatjana Pavlović, učiteljica Vesna 
Milenković i diplomirani inženjer 
menadžmenta Milan Antić.
D a r ko  A n a č ko v,  j e d a n  o d 
kandidata koji je otpao iz istih 
razloga kao i Stošićeva, izneo je 
prošle sedmice sumnje u izjavi za 
Info Vranjske da su četvoro od 
petoro kandidati članovi političkih 
stranaka, a da pojedini imaju i 
primanja iz javnog sektora zbog 
čega ne bi ni smeli biti kandidati 
za članstvo u LAF-u.
O predlogu Komisije i konačnom 
s a s t a v u  v r a n j s ko g  L A F - a 
i z j a š n j a v a ć e  s e  g r a d s k i 
parlament.

Vest "Stošić: Politika kroji vranjski 
LAF" objavljena je na portalu 
"Vranjskih" 10. oktobra 2017. godine

(https://www.vranjske.co.rs/info/sto%C
5%A1i%C4%87-politika-kroji-vranjski-
laf)
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LAF U KOLAPSU, SNS U PROBLEMU

Koordinator za integritet lokalne 
samouprave u procesu formiranja 
Lokalnog antikorupcijskog foruma 
(LAF) za Vranje Nenad Antić, 
izjavio je u sredu da će postupak 
izbora članova za LAF "morati da 
s e  p o n o v i " ,  j e r  j e  j e d n a 
kandidatkinja sa konačne rang 
liste odustala od potencijalnog 
članstva u tom telu.
"Od t ro je  i zabran ih ,  jedna 
kandidatkinja je odustala, a ovo 
telo ne može da funkcioniše sa 
dva člana. Ne postoji drugi 
mehanizam za popunu članstva, 
ta ko  d a  ć e m o,  m o ra t i  d a 
postupak izbora ponovimo", 
pojasnio je Antić za "OK radio".
On  je,  kao  i  već ina  javn ih 
funkcionera SNS-a, ignorisao 
telefonske pozive novinara Info 
Vranjskih, a nije odgovorio ni na 
pitanja upućena SMS-om radi 
pojašnjenja svojih najnovij ih 
tvrdnji u vezi sa LAF-om.
I n f o  V r a n j s k e  p o d s e ć a j u 
gospodina Antića i javnost da je 
vranjska Komisija za izbor članova 
LAF-a, na svojoj petoj sednici 18. 
avgusta 2017. godine, donela 
"odluku"  kojom je utvrđena 
konačna rang lista kandidata za 
članstvo u LAF-u sa pet, a ne sa tri 
imena kako navodi Antić.

Na toj listi su Đurđica Đorđević 
( k o j a  j e  u  m e đ u v r e m e n u 
imenovana za gradskog javnog 
pravobranioca), Igor Nikolić, 
Ta t j a n a  P a v l o v i ć ,  V e s n a 
Milenković i Milan Antić.
Ako se Đorđevićeva, kako se priča, 
povuk la  zbog preuz imanja 
dužnosti pravobranioca, ostalo je 
četiri, a ne dva kandidata za 
tročlani LAF, kako tvrdi Antić.
Darko Anačkov,  koj i  je  kao 
k a n d i d a t  o t p a o  p r i l i k o m 
utvrđivanja konačne rang liste i u 
međuvremenu upozoravao na niz 

Đurđica Đorđević
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navodnih zloupotreba prilikom 
rangiranja kandidata, kaže da se i 
u najnovijem slučaju radi o 
m a r i f e t l u c i m a  l o k a l n i h 
vlastodržaca.
"Ovo je priča za malu decu. Kao 
što vi znate, a zna i javnost jer je 
svuda objav l jeno,  p red log 
Komisije sadržao je imena petoro 
kandidata. Taj predlog, koliko sam 
informisan, iz nepoznatih razloga 
nije prošao na skupštini. Usput, 
Antić uopšte ne pominje da je bilo 
prigovora na tu konačnu rang 
listu, pa sumnjam da se nešto 
drugo valja iza brega", kaže 
Anačkov za Info Vranjske.  

Konkursnu komisi ju za izbor 
članova LAF-a u Vranju čine prof. 
d r  D a n i j e l a  Zd ra v kov i ć  sa 
Pedagoškog faku l teta  kao 
predsednica,  te Maja Mit ić 
(gradska ombudsmanka), Kaja 
Raimović (civilni sektor), Stole 
Filipović, bivši načelnik Policijske 
uprave Vranje i, priča se, blizak 
Jedinstvenoj Srbij i  (predlog 
SUBNOR-a), te Radoman Irić 
(delegiran ispred NUNS-a).
Suprotno svakoj logici, ali ne i 
zakonu, u LAF-u su i predstavnici 
političkih partija - Zoran Veličković 
(član SPS, vlasnik RTV Vranje, pod 
ve lom č lanstva u  UNS-u)  i 
Branislav Popović (SNS, ispred 

Maja Mitić
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Privredne komore).
I z  d o ku m e n ta  " M o n i to r i n g 
izveštaja o sprovođenju Konkursa 
za izbor LAF-a Grada Vranja" 
(pripremio ga Biro za druđtvena 
istraživanja – BIRODI, koji je pratio 
proces) vidi se da su se Veličković i 
Popović "založili da se doslovno 
poštuje konkursni uslov, po kojem 
član LAF-a ne može biti stranački 
funkcioner", što po njima znači "da 
u sastav tog tela mogu ući i 
članovi političkih stranaka".
Ipak, posle rasprave, od Komisije 
je zauzet zvaničan stav koji važi i 
za druge gradove - da telo mora 
biti apolitično.
Zbog nepoštovanja Poslovnika o 
radu komisije od glasanja o 
konačnoj rang listi su se izuzele 
predsednica komisije Danijela 
Zdravković i članica Maja Mitić.
Članica komisije Kaja Raimović je 
najpre odustala, ali se potom 
predomislila i na kraju glasala.
Bez glasova dvoje članova 
utvrđena je konačna rang lista 
kandidata za članove LAF-a 
Grada Vranja na kojoj se nalaze: 
diplomirani pravnici Đurđica 
Đ o r đ e v i ć  i  I g o r  N i k o l i ć , 
d iplomirana ekonomistk inja 
Tatjana Pavlović, učiteljica Vesna 
Milenković i diplomirani inženjer 
menadžmenta Milan Antić (raniji 
većnik SDS-a u Vranjskoj Banji).
Skupština grada Vranja nije se 

izjašnjavala o ovom predlogu, 
iako se to očekivalo.
Diplomirana pravnica Đurđica 
Đorđević, prva sa rang liste, u 
međuvremenu je imenovana za 
gradskog javnog pravobranioca, 
p o s l e  n e o p o z i v e  o s t a v ke 
Dragana Mihajlovića koji se 
povukao iz ličnih razloga.
Pretpostavlja se da SNS želi "svog 
čoveka" na čelu LAF-a i zato, 
posle odlaska Đorđevićke koja je, 
navodno bila njihov favorit, žele 
novi postupak izbora.
Predstavnik BIRODI-ja Zoran 
Gavrilović, koji je pratio ceo 
postupak rangiranja kandidata u 
Vranju, takođe se nije javljao na 
telefon uoči objavljivanja ove 
vesti.
Info Vranjske očekuju pismeni 
odgovor od njega, jer su mu 
pitanja upućena elektronskom 
poštom.

Tekst "LAF u kolapsu, SNS u 
problemu", autora Dejana Dimića, 
objavljen je na portalu "Vranjskih" 16. 
novembra 2017. godine

(https://www.vranjske.co.rs/info/laf-u-
kolapsu-sns-u-problemu)
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KTJS PROTIV MEDIJSKOG MRAKA

Koalicija za transparentnost juga Srbije (KTJS) najoštrije osuđuje, u 
najmanju ruku, nekorektnu političku retoriku između najznačajnijih 
političkih subjekata u Vranju. 
Ovakvom retorikom skreće se pažnja javnosti sa osnovne teme, a to je 
SLOBODA MEDIJA i NEZAVISNO NOVINARSTVO.
Događaj koji je pokrenuo politički obračun kroz lavinu diskvalifikacija i 
uvreda jeste lični čin gospodina Vukašina Obradovića, koji je imao za cilj 
nepokretanje najprizemnijeg političkog obračuna već skretanje pažnje 
javnosti na činjenicu da su mediji u Srbiji politički kontrolisani i sputani 
cenzurom i autocenzurom.
U danima kada Grad Vranje ostaje bez jedinog štampanog medija, a 
Republika Srbija bez jednog od najuglednijih nedeljnika, kada se novinari 
diskvalifikuju, ponižavaju, kleče i provlače kroz blato samo zato što svoj 
posao rade profesionalno i u interesu javnosti,
KTJS bi volela da se u našem gradu, ali i šire, povede argumentuvani 
dijalog svih aktera javnog života na temu slobodnih medija, ali na kulturan 
i civilizovani način.

Srdačno,
Koalicija za transparentnost juga Srbije
U Vranju, 22. septembra 2017. godine 
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IVANA STOŠIĆ GOST EMISIJE
"PČINJSKO JUTRO" NA TV INFO PULS

I vana Stoš ić,  predstavn ica 
Koalicije za transparentnost juga 
Srbije (KTJS), istakla je da će 
Koal icija uvek obaveštavati 
javnost na sve pravi lnosti  i 
nepravilnosti koje se dešavaju u 
društvu, kao i da, lično, razume i 
poštuje odluku vlasnika Vranjskih 
novina Vukašina Obradovića da 
"ugasi" jedan od najuticajnijih 
lokalnih medija u Srbiji.
"Koalicija je, i u ovom trenutku, uz 
Novine vranjske i uz Vukašina 
Obradovića, jedinog barda 
novinarstva u Vranju, čoveka koji je 
izdržao mnogo gore vreme. Ne 
zaboravimo da je on osnovao 
novine još 1994. godine, preživeo 
rež i m  M i l o š ev i ć a  i  m n o g e 
turbulentne stvari koje su nam se u 
društvu dešavale unazad 23 

godine", rekla je Stošić.
Stošić je dodala da "poštuje" 
Obradovićevo saopštenje.
"Budući da je on rekao 'Nemojte 
mi pružati podršku', mi smo do 
kraja hteli da ispoštujemo njegovu 
volju te se nismo obraćali nikakvim 
saopštenjem, ali smo bili ispred 
redakcije 'Novina vranjskih', da 
kao ljudi, prijatelji, istomišljenici i 
saborci pružimo podršku čovku 
koji se odlučio na jedan ovakav 
čin", rekla je Ivana Stošić.

Ivana Stošić je gostovala u emisiji 
"Pčinjsko jutro", autorke Ivane Đorđević, 
na TV Info puls, 20. septembra 2017. 
godine

(https://www.youtube.com/watch?v=l2
CIkpicjQw)

Ispred zatvorene readkcije Novina Vranjskih
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